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Z jednání zastupitelstva obce leden 2023 – květen 2023 

 

Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo: 
 

• Inventarizaci majetku obce Kořenec za rok 2022. 

• Poskytnutí individuální dotace ve výši 40 000,- Kč pro TJ Sokol Kořenec na její činnost a 

pověřuje starostu vyřízením a podepsáním veřejnoprávní smlouvy na poskytnutí příspěvku.  

• Výměnu oken v bytech nájemce pana Milana Čelechovského a nájemce pana Pavla Vondála 

a pověřuje starostu obce zajištěním nabídky od dodavatele. 

• Smlouvu o zřízení věcného břemene č. PR-001030070038/003-ENGB mezi Obcí Kořenec a 

EG.D, a. s., Lidická 1873/36, Černá Pole, 602 00 Brno IČ 28085400 na věcné břemeno 

umístění distribuční soustavy – kabelové vedení NN na obecních pozemcích parc. č. 1080/1, 

1108/1, 120/2, 120/4, ST. 24/2 v katastrálním území Kořenec, obec Kořenec, okres Blansko, 

kde bude realizována stavba „ Kořenec, DS NN, 6 RD“.  

• ZO projednalo dražební vyhlášku o dražbě pozemku parc. č. 948/2 o výměře 1919 m2 lesní 

pozemek v k.ú. Kořenec. Zastupitelstvo obce neschválilo účast na dražbě. 

• Odkoupení části pozemku parc. č. 435/39 v k.ú. Kořenec dle geometrického plánu č. 422-

15/2023. 

• Záměr prodeje části pozemku parc. č. 1031/1 ostatní plocha o výměře 28 m2 v k. ú. Kořenec, 

části pozemku parc. č. 1136/1 ostatní plocha o výměře 46 m2 v k.ú. Kořenec. 

Účel využití: Zastavěná plocha a ostatní plocha. 

• Projednalo stavbu antény pro mobilní signál. Starosta informoval ZO o návrhu oplocení.  

ZO schválilo pořízení oplocení z plastových plotovek. 

• Pořádání karnevalu 12. března 2023 v kulturním domě, program zajistí agentura BAVI 

Viktor Kohout, Litovel. ZO schválilo termín 10. března 2024 pro konání karnevalu v roce 

2024 a pověřuje místostarostku k zajištění rezervace termínu u agentury BAVI Viktor 

Kohout. 

• Starosta obce informoval ZO o připomínce ke spoji č. 112 autobusové linky 262 z řad 

občanů, proč nejede ranní spoj 112 až k nemocnici. Dle vyjádření společnosti KORDIS  

nepokračování daného spoje až do zastávky u nemocnice bylo zavedeno jako součást 

úsporných opatření, které byli nuceni hledat a zavést za současné ekonomické situace. 

• ZO projednalo možnosti napojení vrtu na veřejný vodovod. Vrt vlastní společnost Kořenec 

Development s.r.o.. ZO schválilo, aby byl vrt napojen na veřejný vodovod a pověřuje 

starostu obce k jednání se společnosti Vodárenská akciová společnost a Kořenec 

Development. 

• Smlouvu o zřízení služebnosti se společností CETIN, a.s. číslo SAP: 11010-096534,  název 

akce: FTTx0_B_Kořenec_NIO24_OK. 

• Přijetí člena JSDH Kořenec pana Josefa Hlubinky ml. a pověřuje starostu podepsáním 

Dohody o členství v jednotce sboru dobrovolných hasičů Kořenec. 

• ZO neschválilo nabídku společnosti CBS Nakladatelství s.r.o., Vodní 1972, Zlín na letecké 

snímkování obce Kořenec. 

• ZO schválilo zajištění pouťové atrakce firmou LUNAPARK Antonín Doležal, Brno, IČ 

74858165 a pověřuje starostu k jednání s panem Doležalem. Termín 14. 5. 2023. 

• ZO neschválilo konání divadelního představení ochotnického divadla z Boskovic. 

• ZO neschválilo nabídku společnosti Stopa bezpečí s.r.o. - projekt "Abeceda první pomoci".  



• Zastupitelstvo obce Kořenec schvaluje, na základě výsledku výběrového řízení, jako 

zhotovitele stavby „Chodníky v průtahu obcí Kořenec – ÚSEK 9,10 a 11“ společnost 

STRABAG a.s. se sídlem Kačírkova 982/4, Jinonice, 158 00  Praha 5, IČ: 60838744, 

s nabídkovou cenou 1 819 049,57 bez DPH, 382.000,41 Kč výše DPH (21%), 2.201.049,98 

Kč s DPH a pověřuje starostu obce podpisem smlouvy. 

• ZO schvaluje pořízení krojů pro soubor Kořeňáček a pořízení košil pro soubor Kořeňák. 

• Starosta seznámil zastupitelstvo obce se situací v domě č. p. 50, který obec pronajímá. 

V domě došlo k poruše kotle na tuhá paliva a o několik dní později i k poškození střechy 

v důsledku požáru u sousedního domu č. p. 51. U kotle na tuhá paliva byla zajištěna částečná 

a provizorní oprava, aby bylo možné dokončit topnou sezónu. ZO musí projednat možnost 

pořízení nového kotle. Rozsah poškození střechy na obecním domě je řešen jako pojistná 

událost. Střecha byla provizorně opravena. Nyní se čeká na odsouhlasení pojistného plnění a 

následně dojde k opravě střechy. 

ZO schvaluje pořízení nového kotle. O dodavateli rozhodne až po obdržení nabídek. O 

rozsahu a stylu opravy střechy u domu č. p. 50 bude rozhodnuto až po obdržení vyjádření od 

pojišťovny. 

• Záměr prodeje části pozemku parč. č. 1031/14, ostatní plocha o výměře 10 m2 k. ú. Kořenec 

a odkoupení části parcely . č. 73/1 - 10 m2 v k. ú. Kořenec. Paní Laura Novotná zajistí 

vypracování geometrického plánu a kupní smlouvy na vlastní náklady. 

• ZO schválilo aktualizaci povodňového plánu obce.  

• ZO schválilo sběr nebezpečného odpadu dne 30. 3. 2023 v době od 16:00 do 16:30 hodin a 

sběr pneumatik za manipulační poplatek. Součástí svozu nebezpečného odpadu bude i svoz 

pneumatik bez disku za poplatek:  - pneumatika bez disku osobní automobil, maximálně 4 ks 

na osobu – 50,00 Kč/ks, pneumatika bez disku nákladní automobil, maximálně 4 ks na osobu 

za poplatek 250Kč/ks. Pneumatiky traktorové se brát nebudou. 

• ZO schválilo zřízení služebnosti na přípojku NN a trasu přípojky NN dle předloženého 

návrhu. 

• ZO schválilo smlouvu  s OSA – Ochranný svaz autorský pro práva k dílům hudebním, z. s. o 

veřejném provozování č. VP_2023_30923 a pověřuje starostu jejím podepsáním. 

• ZO schválilo zrušení předkupního práva u pozemku parc. č. 239/18, 239/67, 239/68, 239/69, 

239/70, 239/71, 239/72, 239/73, 239/74, 239/61, 239/63, 239/64, 239/65, k. ú. Kořenec.  

• ZO schválilo tisk pozvánek na slavnostní bohoslužbu u příležitosti 30. výročí zasvěcení kaple 

Panně Marii Fatimské. 

• ZO projednalo nabídku společnosti Galileo Corporation s.r.o. na pořízení elektronické úřední 

desky. ZO neschválilo pořízení elektronické úřední desky od společnosti Galileo Corporation 

s.r.o..  

• ZO projednalo umístění nové kioskové trafostanice u golfu. ZO schválilo umístění nové 

kioskové trafostanice dle předložené projektové dokumentace. 

• Záměr prodeje části pozemku parc. č. 133/29, ostatní plocha o výměře 26 m² k. ú. Kořenec. 

• ZO neschválilo výstavbu veřejného osvětlení u golfu dle předložené dokumentace. 

• ZO schválilo výši vstupného na akci Kořenecké slavnosti písní a tanců, a to dospělí 100,00 

Kč, mládež od 10 let 50,00 Kč. 

• ZO schválilo nabídku od společnosti VPO OKNA Blansko, s.r.o., Blansko na dodávku a 

montáž výměny oken v bytě nájemce pana Milana Čelechovského a v bytě nájemce pana 

Pavla Vondála a pověřuje starostu uzavřením smlouvy s dodavatelem VPO OKNA Blansko, 

s.r.o.. 

• Záměr pronájmu pozemku parc. č. 133/14 ostatní plocha o celkové výměře 25 m2 v k. ú. 

Kořenec. Účel využití: Ostatní plocha 

 

 



 

Odpadové hospodářství  

 
Obecní úřad Kořenec oznamuje, že bylo zahájeno vybírání poplatků za odvoz a ukládání 

domovního odpadu za rok 2023 ve výši 600 Kč/1 osoba. Za každý rekreační a neobydlený objekt 

600 Kč. Současně budou vybírány poplatky ze psů a poplatek z pronájmu pozemků. Poplatky budou 

vybírány na OÚ do 30. června 2023 každé pondělí a středu od 8 do 12 a od 13 do 17 hodin. 

Poplatek lze také uhradit bankovním převodem na číslo účtu: 12426631/0100, jako variabilní 

symbol uvádějte číslo popisné. 

Povinností občanů a majitelů objektů je do konce června poplatky uhradit. 

 

Upozornění občanům 
 

Vzhledem ke zvýšenému výskytu poruch splaškového kanalizačního systému na Kořenci žádáme 

občany, aby do odpadu nevhazovali věci, které tam nepatří. 

 

Zde je seznam položek, které nepatří do vašeho WC: 

 

• Mokré ubrousky, hygienické potřeby a plenky. ... 

• Jídlo a kuchyňský odpad. ... 

• Tuky a oleje. ... 

• Léky, chemikálie a ropné produkty. ... 

• Nerozpustné materiály (textil, plasty, cigarety, dřevo atd.) ... 

 

 Záchod není odpadkový koš! 

 

Děkujeme za respektování těchto pravidel a věříme, že k dalším poruchám způsobeným ucpáním 

splaškové kanalizace nebude docházet. 

 

 

Optický kabel 
 

Do 31. 5. 2023 bude společnost, která realizovala pokládku optického kabelu, ukončovat povrchové 

úpravy. V případě, že rýha po výkopu nebude uvedena do původního stavu do 26. května 2023, 

předejte nám tuto informaci na obecním úřadě. Děkujeme. 

 

 

Komunikace – Vrbová 
 

Chtěli bychom informovat občany, že v současné době probíhají jednání o posílení vodovodního 

tlakového pásma v úseku „Vrbová“, a proto zatím nedošlo k opravě komunikace po rekonstrukci 

kanalizace.  O dalším průběhu jednání vás budeme informovat.  

 

 

 

 

Miloslav Svoboda 

                                                                                                                                           starosta                                                                                           

 



Společenská kronika 
 

období od 12. 12. 2022 - 30. 4. 2023 

 

 

Narození                  1 dítě 

Přihlášení                 4 osoby 

Odhlášení                 1 osoba 

Úmrtí                        1 osoba 

 

 

Počet obyvatel k 30. 4. 2023       371                   

  Jana Zemánková 

 

 
 
 

 

Připomněli jsme si 100. výročí narození pana Jiřího Pelikána 
 

Jiří Pelikán (7. února 1923 Olomouc – 26. června 1999 Řím) 

 

 

 

 
 

 

 



Z ČINNOSTI MATEŘSKÉ ŠKOLY 
 

 
Po nevlídné zimě se vždy už moc těšíme na jaro, na sluníčko, teplo a také na Velikonoce. Povídáme 

si o zvycích a tradicích. Naší školkovou tradicí je setí jarního osení. Připravíme si s dětmi nádobky s 

hlínou a zasejeme zrníčka pšenice. Nádobky umístíme na okno ke světlu, zaléváme je a pozorujeme, 

jak začne obilí vykukovat a růst. Největší překvapení na nás čeká vždy po víkendu!  To je teprve 

vidět, jak obilí roste a nastává měření, komu vyrostlo nejvíce.                                 

K našim tradicím patří také kraslice pro koledníky. Proto jsme se před Velikonocemi ve školce sešli 

s rodiči k odpolednímu tvoření. Zdobili jsme kraslice technikou voskové reliéfní batiky - nanášení 

včelího vosku pomocí špendlíku na vyfouknutou skořápku. Zdobení si vyzkoušely nejen děti a 

maminky, ale i někteří tatínkové. Děti se nejvíce radovaly u barvení skořápek. Každá kraslice byla 

vlastnoruční krásný originál. A tak si děti letos ke svátkům jara domů odnesly zelené osení 

ozdobené kraslicemi. 

Paní knihovnice H. Matulová nás pozvala do knihovny. Strávili jsme zde příjemné dopoledne plné 

čtení, úkolů, her a tvoření na téma Voda. 

I v tomto školním roce pokračujeme v projektu MAS Šití na stroji v mateřské škole. Letos jsou v 

projektu zapojeny dvě děti: Verunka Horáková a Tomáš Vacula. Seznámily se s šicím strojem, 

naučily se ho ovládat, vyzkoušely si šití různými stehy na papír i na látku. V současné době máme 

rozpracovanou tašku na hračky a polštářek a těšíme se na hotové výrobky. 

Jak si užíváme dny ve školce můžete vidět na fotkách ve fotogalerii na stránkách naší obce. 

 

Přejeme všem krásné májové dny. 

Za kolektiv MŠ Jana Zemánková učitelka 

 

 

 

 
 

 

 



Informace Základní školy a Mateřské školy Benešov 
 

 

Ciao Italia! 
Tímto pozdravem zakončili žáci 7., 8. a 9. ročníku naší základní školy svoji dvoudenní cestu po 

Itálii. Na ni se vydali v rámci zeměpisné exkurze, kterou jsme pro ně připravili ve spolupráci 

s cestovní agenturou Vestour Protivanov. 

Vybaveni zásobami jídla, užitečnými radami, a především potřebnými doklady jsme ve středu 3. 

května v brzkých ranních hodinách nasedli do přistaveného autobusu a plni očekávání jsme vyrazili 

směrem na jih. S blížícím se cílem naší cesty, italskými Benátkami, se nad námi postupně 

vyjasňovala podmračená středoevropská obloha a na naší první zastávce na zámku Miramare nás už 

přivítalo pravé středomořské sluníčko. A byl to povedený začátek! Po kličkování úzkými uličkami 

města Terst se před námi objevila téměř pohádková scenérie nádherného zámku usazeného na 

skalním výběžku nad mořem. Prošli jsme se po zámeckém parku, prohlédli si historický interiér 

zámku a kochali se pohledem na otevřené moře. 

Únava z dlouhé jízdy z nás spadla ihned po ubytování v hotelu Eden v turistickém středisku Lido di 

Jesolo. Po vydatné čtyřchodové večeři jsme zvládli i večerní procházku na blízkou pláž. 

Sluníčko nás nezklamalo ani druhý den, doprovázelo nás při plavbě lodí k ostrovu Burano, který je 

známý výrobou krajek. Nás však nejvíce zaujaly uličky s kanály lemovanými barevnými domky. 

Atmosféra rybářské vesničky nás příjemně naladila na nadcházející návštěvu Benátek.  

Ještě před samotným vstupem do města nás pan průvodce seznámil s jeho historií a 

nejvýznamnějšími stavbami. Po cestě z přístavu k mostu PontoRialto jsme míjeli nespočet vodních 

kanálů, po nichž se projížděli turisté v gondolách. Abychom si i my užili pohled na Benátky z vodní 

hladiny, nasedli jsme na vaporetto, místní lodní MHD, a po kanále Grande dopluli k náměstí sv. 

Marka. Prohlídku náměstí se stejnojmenným chrámem a Dožecím palácem někteří završili 

návštěvou Zvonice s vyhlídkou na široké okolí.  

Benátky nám ukázaly obě své tváře. Duch historie a krásu architektury na straně jedné, ale také 

neduhy postihující všechna turistická centra - davy turistů, nespočet omezení a všudy přítomné 

prodavače suvenýrů. Velmi rádi jsme proto unikli ruchu města na pláž sousedního ostrova Lido a 

strávili zde poslední chvíle naší cesty. 

Naše výprava trvala jen krátce, zážitky z ní nás však budou provázet ještě mnoho dalších dní.  

 

                                                                                                                          

 Mgr. Petra Ondroušková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://skola.benesov-u-boskovic.cz/uvod/
http://skola.benesov-u-boskovic.cz/uvod/


Novinky z knihovny 
 

Milí čtenáři od začátku roku 2023 se událo hned několik pro knihovnu převratných událostí – 

uspořádali jsme první výjezdní výlet pro děti, založili jsme si facebookovou stránku (ano, i to je pro 

nás převratná věc      ) a prožili jsme poprvé skvělou Noc s Andersenem v řádném termínu spolu 

s knihovnami a školami napříč celou republikou.  

 

Ale teď popořadě. První akce v novém roce na sebe nenechala dlouho čekat. V sobotu 21. 1. 

bylo připraveno několik motorizovaných posádek z Kořence k cestě do Boskovic a pak vlakem do 

Brna. Ani kupa sněhu, která jako naschvál v noci napadla, nás neodradila a cestu jsme nejen 

absolvovali, ale výborně si ji i užili. Jeli jsme společně do VIDA centra – místa, kde je možné si 

vyzkoušet mnoho fyzikálních pokusů a dozvědět se hravou formou informace o světě kolem nás. 

Děkujeme mockrát nejen všem rodičům a dětem, kteří nám dali důvěru a vyrazili s námi, ale také 

obci Kořenec, která nás v cestě podpořila. Společná cesta byla oslavou zdařilé reprezentace obce 

Kořenec v podzimní soutěži Jižní Morava čte. 

  

Facebook si nás našel tak nějak sám… respektive s novými skvělými dobrovolnicemi 

knihovny – Evičkou a Simčou dostal nápad mít knihovnu v online prostoru jasné kontury. Holky 

s elánem sobě vlastním nemají daleko od slov k činům. Stačilo říct heslo „facebook“ a do hodiny 

byla stránka na světě. A nejen že se zrodil, ale má se čile k světu. Díky holkám na našich stránkách 

najdete nejen záběry z aktuálních akcí knihovny, ale také pozvánky, otázky a ankety. Pokud byste 

se chtěli přidat mezi naše přátele na fb, budeme jedině rádi! 

  

Poslední březnový pátek jsme pro děti z Kořence připravili komornější, ale o to intenzivnější 

Noc s Andersenem. Tentokrát jsme si jako téma vybrali pohádky Walta Disneyho. Více než dvacet 

dětí si zahrálo interaktivní hry, vyzkoušelo si tvoření uvnitř i venku, prožilo noční bojovku i večerní 

promítání. Maminky nás zásobily skvělými buchtami a bábovkami, takže hlad ani žízeň nám 

nehrozily. Velké poděkování patří za povedenou akci hlavně mladým pomocníkům – Evičce, 

Simče, Romčovi, Robčovi, Lidušce a Domčovi i za důvěru a spolupráci Mateřské školce Kořenec.  

    

K dalším tradičním milým akcím patří bezesporu Velikonoční květinové vazby, kdy zveme 

paní aranžérky Máju Michalovou a Jitku Abrlovou s jejichž pomocí si zájemkyně z Kořence i okolí 

vytváří květinové dekorace. Pro děti bylo připraveno drobné tvoření a dětem i dospělým učarovaly 

malované kraslice zdobené voskovou technikou, které si pod vedením paní Jany Zemánkové mohli 

sami vytvořit. Aprílový den se bezvadně vydařil a udělal jistě radost v mnohých rodinách☺  

  

Ačkoli bylo počasí na Velikonoce doslova aprílové, vytvořili jsme pro děti i dospělé stezku 

po Kořenci s názvem „Světové Velikonoce“. V jednotlivých zastaveních jste se mohli dozvědět 

něco o velikonočních zvycích z jiných států a vyzkoušet si svůj postřeh, literární nadání, ale i 

fyzickou zdatnost při úkolech. Na konci čekala na každého malá odměna, za kterou taktéž děkujeme 

obci Kořenec.  

  

 Doufáme, že vás naše akce potěšily a ke sledování dalších novinek vás srdečně zveme na náš 

facebok (ale nebojte, zůstáváme věrni také obecním nástěnkám).  

 

Těšíme se na Vás v knihovně, která je pro vás otevřena každé pondělí 16:30-18:30 anebo     

po domluvě. 

 

Hanka Matulová 

 

 



Noc s Andersenem 

 

 
 

 

Pálení čarodějnic 

 

 
 

 

 



30. výročí vysvěcení kaple zasvěcené Panně Marii Fatimské 

 

Dne 15. května 2023 si na den připomínáme 30. výročí vysvěcení kaple zasvěcené Panně Marii 

Fatimské na Kořenci. Ke slavnostnímu svěcení došlo 15. května 1993. Pojďme si připomenout 

důležité okamžiky, které vzniku svatostánku na Kořenci předcházely. 

Již roku 1947 došlo k rozhodnutí místních občanů vystavět kapličku, která měla sloužit nejen 

k náboženským obřadům, ale také jako zvonice. Původně měla být postavena na zahradě u Popelářů 

u rodinného domu č.15 (naproti budově Mateřské školy). K uskutečnění záměru však nedošlo a 

stavba kapličky se na dlouhou dobu odložila. 

Až roku 1967, tedy o 20 let později, se znovu přikročilo k jednání. Prostřednictvím pana faráře 

Richarda Zavadila se projektu ujal akademický architekt Ivan Nosek z Prahy. Celkové náklady 

stavby byly stanoveny na 225 230 Kčs. Občané Kořence uspořádali dobrovolnou sbírku na úhradu 

některých nákladů spojených s realizací kapličky.  

Již dne 26. 11. 1968 byl proveden první výkop. Provedl jej pan Ševčík (č. p. 49) a pan Fajk (č. p. 1). 

Předpokládaný termín dokončení stavby byl stanoven na 30. 6. 1971. Veškeré práce prováděli 

občané svépomocí a bylo zde odpracováno více než 1083 brigádnických hodin. Ačkoliv úsilí 

věnované stavbě bylo veliké, při kontrole státního stavebního dohledu byly v červenci roku 1971 

shledány na stavbě nedostatky z pohledu stavebního povolení. 

Proto vydal Okresní národní výbor (ONV) v Blansku 15. 7. 1971 zákaz stavby. Po dohodě 

s odborem výstavby byla stavba přijata pod dohled Místního národního výboru (MNV) – a nesla 

nově název „Smuteční síň“. Měla sloužit k důstojnému poslednímu rozloučení pro místní občany. 

Roku 1973 byly dokončeny veškeré stavební práce. Toho roku, 25. května, byl z kaple odřezán i 

kovový kříž. Protože však nikdo z Kořence nechtěl na kříž sáhnout, přijeli jej odstranit požárníci 

z Boskovic. Více než deset let pak prázdná stavba chátrala. Dalších několik let sloužila jako 

výstavní síň kořeneckých tradic.  

Po revoluci roku 1989 dochází k občanským změnám v celé zemi, mimo jiné je nově zaručena 

svoboda náboženského vyznání. Na Kořenci byla založena „Strana lidová“.  

Roku 1991 bylo na obci vyvoláno v rámci veřejné schůze nové jednání ve věci využívání kaple 

k náboženským účelům, protože k tomuto účelu byla postavena a z toho důvodu stavbu podpořili 

občané i Farní úřad v Benešově. Budova kaple zůstala v majetku obce a byla dána do užívání 

Farnosti Benešov na dobu neurčitou. 

Dne 8. 1. 1993 byly započaty práce na úpravě budovy kaple. Byla vytvořena pracovní skupina, která 

ve spolupráci s Farním úřadem v Benešově, tedy panem farářem Františem Noskem a panem 

farářem Františkem Kozárem, začala připravovat kapli k slavnostnímu vysvěcení. 

Velké zásluhy na přípravě vysvěcení kaple patří kněžím – faráři z Benešova páteru Noskovi a faráři 

z Protivanova páteru Kozárovi. Pan farář František Nosek se však slavnosti nedožil, zemřel 2. dubna 

1993.  

Díky obětavosti všech byla kaple připravena ke slavnostnímu vysvěcení. 

Po dvaadvaceti letec se věřící z Kořence a okolních obcí dočkali chvíle, kdy kaple začala sloužit 

účelu, pro který byla vystavěna. Ke slavnostnímu vysvěcení došlo 15. května 1993 a jako první 

v České republice byla kaple zasvěcena Panně Marii Fatimské.  

V ranních hodinách vyšlo procesí poutníků z kostela Narození Panny Marie z Protivanova. 

K procesí se přidávali věřící v Bukové a Benešově. Nad Kořencem vítali poutníky krojovaní 

z Kořence a dechovka z Protivanova. Společně donesli průvodem ke kapli sochu Panny Marie 

Fatimské. Sošku věnoval páter Kozár, který ji zakoupil a dovezl přímo ze slavného portugalského 

poutního místa Fatima. 



Mše byla sloužena před kaplí, kde celé prostranství bylo zaplněno věřícími, kteří se sešli ze širokého 

okolí. Během slavnosti se uskutečnila veřejná sbírka, jejíž výtěžek sloužil k zakoupení zvonu pro 

kapli. 

Zvon byl vyroben v dílně Ditrichových v Brodku u Přerova. Nese nápis „Maria odpusť, vyslyš, 

oroduj“ a váží 64 kg. Dále je ozdoben větvičkou túje v kartuši (znak zvonařů Ditrichových) a 

nápisem Kořenec 1993. Zvon se stejným nápisem a reliéfem darovali Ditrichové svatému otci 

papeži Janu Pavlu II. při jeho návštěvě ČSSR na Velehradě.  

Slavnostní svěcení zvonu se konalo 16. 10. 1993 za velké účasti věřících. Zvon byl vyzvednut do 

zvonice kaple a zvonaři spolu s pozvanými kněžími jej poprvé rozezvonili. Přítomno bylo několik 

kněžích: páter Kozár, který mši sloužil, dále páter Cajzl, páter Fabík, páter Glogar. 

Tyto slavnostní okamžiky byly zadostiučiněním pro všechny věřící a občany, kteří se po více než 46 

letech dočkali důstojného místa pro náboženská setkávání. 

Kaple není nijak architektonicky významná, ale je jedinečná svým moderním interiérem. Nejen 

turisté obdivují sošku Panny Marie Fatimské, ale také vyřezávanou Křížovou cestu od pana 

Farského, řezbáře z Náchoda. 

Kaple Panny Marie Fatimské na Kořenci vznikla díky odhodlání místních občanů, kteří se na úkor 

svého volného času a pomocí sbírek dokázali spojit a uskutečnit toto obdivuhodné dílo, jež je 

významnou dominantou naší malé obce. Proto by historie naší kaple neměla být zapomenuta ani 

námi, ale ani budoucími generacemi. 

 

Bc. Ing. Lenka Dvořáková Hamplová 

 

 
 

 

POZVÁNKA 
 

U příležitosti 30. výročí zasvěcení kaple Panně Marii 

Fatimské si vás dovolujeme pozvat na slavnostní bohoslužbu, 

která se bude konat v neděli 14. května 2023 v 11 hodin. 

 

 

farníci z Kořence 

 

 

 

 

 

 

 

Plánované akce: 

 

13. 5. 2023 POUŤOVÁ ZÁBAVA  - v kulturním domě, hraje MILÁČEK BAND  

  4. 6. 2023 DĚTSKÝ DEN   - na fotbalovém hřišti 

24. 6. 2023 XIX. KOŘENECKÉ SLAVNOSTI PÍSNÍ A TANCŮ 
 
Bližší informace na plakátech před konáním akce a na webu www.korenec.cz. 

http://www.korenec.cz/


 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zpravodaj vydává Obec Kořenec zdarma. 

Obec Kořenec, Kořenec 152, 680 01 Boskovice, tel.: 516467225,  

email: starosta@korenec.cz, www.korenec.cz 
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